
 

Selkokieliset puolue-esittelyt  
 
Avoin puolue   
 
Avoimelle puolueelle tärkeitä asioita ovat 

yksilönvapaus ja erilaisuuden kunnioittaminen. 

Puolueelle on myös tärkeää, 

että ihmisiä ei pidetä muita huonompina, 

vaikka heillä olisi mielenterveyden ongelmia. 

 
Puolue kannattaa perustuloa. 

Silloin valtio antaisi kaikille rahaa ​

joka kuukausi.​

Tämä raha korvaisi etuuksia ja tukia,​

joita monet kansalaiset saavat nykyisin.​

Puolueen mielestä perustulo lisäisi tasa-arvoa. 

 
Avoimen puoleen mielestä ​

erilaisia uudistuksia täytyy tehdä niin, 

että uudistuksissa hyödynnetään tieteellistä tietoa 

ja nykyaikaista teknologiaa.​

Puolueella on usein käytännön ideoita,​

joilla asioita voitaisiin muuttaa.​

Esimerkiksi ilmastonmuutosta voitaisiin torjua,​

jos Suomessa olisi enemmän ydinvoimaloita.​

Suomi saisi rahaa,​

jos muiden maiden ydinjätettä ​

säilöttäisiin Suomen kallioperään. 

Puolue ajattelee myös,​

että Suomeen täytyy olla helppoa muuttaa​

ja maahanmuuttajien tilannetta Suomessa ​

täytyy parantaa.  Silloin Suomessa olisi enemmän työntekijöitä.​
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Eläinoikeuspuolue  
 
Eläinoikeuspuolueelle tärkeitä asioita ovat 

eläinten ja ihmisten oikeudet. 

Puolueen tavoite on sellainen yhteiskunta, 

jossa kaikilla eläimillä ja ihmisillä 

on oikeus elämään ja vapauteen. 

 

Eläinoikeuspuolueelle on tärkeää, 

että kaikkia eläimiä kohdellaan hyvin. 

Puolueelle on tärkeää myös se, 

että ihmiset saavat tietoa esimerkiksi siitä, 

miten tuotantoeläimiä kohdellaan Suomessa. 
 

Kansallinen Kokoomus  
 
Kansalliselle Kokoomukselle eli Kokoomukselle​

tärkeitä asioita ovat yksilönvapaus, ​

yrittäjyys ja kestävä kehitys.​

Yksilönvapaus tarkoittaa,​

että ihminen saa ajatella ja toimia vapaasti,​

kunhan siitä ei ole haittaa muille.​

Kestävä kehitys tarkoittaa toimintaa,​

joka on järkevää luonnon ja ihmisten kannalta.​

Muita tärkeitä asioita puolueelle ovat​

tarkka taloudenpito, kansainvälisyys,​

perinteet ja sivistys.​

 

Euroopan unioni eli EU on tärkeä​

Kokoomukselle.​

Puolueen mielestä EU:n täytyy olla ​

yhtenäinen ja vahva.​
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On myös hyvä asia,​

että Suomi on Naton jäsen. 

​
Kokoomuksen mielestä on ​

parempi vähentää julkisia palveluja ​

kuin korottaa veroja.​

Kokoomuksen mielestä valtion rahatilanteen 

täytyy olla tasapainossa.​

Valtiolla ei saa olla liikaa velkaa.​

Muuten velkaa ei pystytä maksamaan nyt,​

vaan siitä on haittaa tulevaisuuden ihmisille. 
 

Kristallipuolue 
 
Kristallipuolueelle tärkeää on henkisyys. 

Puolueen mielestä on myös tärkeää, 

että Suomessa tuetaan perinteisen lääketieteen lisäksi 

vaihtoehtoisia ja luontaisia hoitoja. 

 

Puolueen mielestä yksilöllä pitää olla paljon vapautta 

ja luontoa pitää kunnioittaa. 

Puolue vastustaa sitä, 

että Suomi kuuluu Euroopan Unioniin eli EU:hun  

sekä Natoon. 

 

Suomen kommunistinen puolue  

Suomen kommunistinen puolue eli SKP 

puolustaa tavallisten työntekijöiden asemaa yhteiskunnassa. 

Puolueelle tärkeitä asioita ovat myös rauha 

ja se, että maailman maat auttavat toisiaan. 

Lisäksi maapallon luonnosta on tärkeää pitää huolta. 
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Kristillisdemokraatit  
 
Kristillisdemokraateille tärkeitä asioita ovat​

kristinusko ja sen arvot, ​

lapsiperheiden auttaminen​

ja yrittäjien tukeminen.​

Puolue korostaa myös isänmaallisuutta​

sekä perheen ja läheisten ihmisten merkitystä. ​

Puolueen mielestä naiset ja miehet ovat erilaisia ​

ja täydentävät toisiaan. 

​

Kristillisdemokraattien tavoite on yhteiskunta, ​

jossa kunnilla ja valtiolla on hyvä rahatilanne.​

Ihmisiä kannustetaan tekemään työtä​

ja perustamaan yrityksiä. ​

Heikoimmista ihmisistä pidetään huolta.​
 

Liberaalipuolue  
Liberaalipuolue ajattelee, 

että ihmisen täytyy saada päättää itse  

omista arvoistaan ja omasta toiminnastaan. 

Valtio ei saa määrätä liikaa esimerkiksi sitä, 

miten yritykset toimivat. 

Liberaalipuolue haluaa,  

että ihmisten arjessa ja työnteossa  

on mahdollisimman vähän sääntöjä. 

 

Puolue haluaa vähentää veroja. 

Puolueen mielestä kunnalla ja valtiolla 

pitäisi olla nykyistä vähemmän viranomaisia 

ja viranomaisilla pitäisi olla vähemmän valtaa.  
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Liike Nyt  
 
Liike Nyt haluaa muuttaa tapaa, ​

jolla politiikkaa tehdään.​

Se esimerkiksi järjestää nettiäänestyksiä,​

joihin kaikki voivat osallistua.​

Nettiäänestyksen avulla puolue selvittää,​

mitä mieltä ihmiset ovat jostakin asiasta.​

Äänestyksen tulos voi vaikuttaa siihen,​

mikä on puolueen oma mielipide asiasta.​

 

Liike Nytille on tärkeää myös se, ​

että yrittäjänä toimimisesta tulee helpompaa.​

Tämä voi tapahtua,​

jos lakeja ja veroja vähennetään.​

Myös yksilönvapaus on tärkeää. 

Se tarkoittaa, ​

että ihminen saa päättää omista asioistaan​

ja tehdä mitä haluaa,​

kunhan siitä ei ole haittaa muille.​

Liike Nyt on myös Eurooppa-myönteinen​

eli se kannattaa Euroopan Unionia eli EU:ta ​

sekä Euroopan maiden yhteistyötä. 

 

Perussuomalaiset 
 
Isänmaallisuus on tärkeää perussuomalaisille. 

Puolue korostaa paljon myös ​

ydinperheen merkitystä ​

sekä naisen ja miehen perinteisiä sukupuolirooleja. 
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​

Perussuomalaiset on kriittinen​

maahanmuuttoa ja Euroopan unionia EU:ta kohtaan.      

Puolueen mielestä Suomen hallituksen ilmastotoimet​

eli päätökset ilmaston ja luonnon hyväksi​

eivät saa vaikuttaa liikaa työntekoon​

ja Suomen rahatilanteeseen. 

 
 
​

Sosialidemokraattinen puolue  
 
Sosialidemokraattinen puolue eli SDP ​

haluaa yhteiskunnan,​

jossa kaikkia ihmisiä arvostetaan ​

ja joka on oikeudenmukainen kaikille.​

Jokaisella täytyy olla mahdollisuus ​

vaikuttaa omaan elämäänsä.​

​

SDP:n tärkeimpiä arvoja ovat vapaus, tasa-arvo​

ja se, että ihmiset auttavat toisiaan.​

Se ajattelee, että nämä asiat toteutuvat ​

demokratian, hyvinvointiyhteiskunnan ​

ja yhteistyön avulla.​

Työelämän täytyy olla reilua.​

Kaikkialla Suomessa täytyy olla ​

hyvät julkiset palvelut​

ja hyvä ja turvallista asua.​

SDP haluaa myös suojella ympäristöä.​

Myös koulutus on puolueelle tärkeä asia. 
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Suomen Keskusta  
 
Suomen Keskustalle eli keskustalle on tärkeää,​

että ihmisillä on sopiva määrä vapautta ja vastuuta.​

Myös paikalliset asiat ovat tärkeitä.​

On tärkeää, ​

että ihminen voi vaikuttaa oman kotiseutunsa asioihin.​

Lisäksi puolueelle on tärkeää,​

että ihmisillä on kestävä luontosuhde.​

Se tarkoittaa, ​

että ihmiset ymmärtävät luontoa​

ja nauttivat siitä.​

​

Keskustalle on tärkeää myös, ​

että lapset, perheet ja nuoret voivat hyvin.​

Se korostaa tätä asiaa usein.​

Lisäksi puolue haluaa,​

että koko Suomea kehitetään samalla tavalla.​

Ihmisen täytyy voida asua, opiskella ja tehdä työtä siellä,​

missä hän on onnellinen.​

Siksi asuntoja, työpaikkoja ja oppilaitoksia​

täytyy olla koko Suomessa.​

​
Koulutus on erittäin tärkeä asia puolueelle.​

Keskusta haluaa, ​

että kaikilla on mahdollisuus opiskella​

niin paljon kuin haluavat.​

Asuinpaikka tai rahatilanne ​

eivät saa estää opiskelua. 
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Suomen kommunistinen puolue  

Suomen kommunistinen puolue eli SKP 

puolustaa tavallisten työntekijöiden asemaa yhteiskunnassa. 

Puolueelle tärkeitä asioita ovat myös rauha 

ja se, että maailman maat auttavat toisiaan. 

Lisäksi maapallon luonnosta on tärkeää pitää huolta. 

 

SKP vastustaa sitä,  

että Suomi kuuluu Natoon. 

Puolue vastustaa myös Suomen ja Yhdysvaltojen sopimusta, 

että maat tekevät yhteistyötä maanpuolustuksessa. 

SKP vaatii,  

että Suomi eroaa Euroopan Unionista eli EU:sta 

ja kaikista sotilaallisista liitoista muiden maiden kanssa. 

 
 

Suomen ruotsalainen kansanpuolue  
 
Suomen ruotsalaiselle kansanpuolueelle eli RKP:lle​

tärkeä asia on ruotsin kielen asema Suomessa. 

RKP:n mielestä on tärkeää, 

että ihmiset saavat Suomessa hyvää palvelua 

myös ruotsin kielellä. 

Puolueen mielestä tähän täytyy varata​

tarpeeksi rahaa. 

 
Muita RKP:lle tärkeitä asioita ovat esimerkiksi ​

ihmisten yhdenvertaisuus ja yrittäjien tukeminen.​

Puolue puhuu usein myös sukupuolten tasa-arvosta​

ja seksuaali- ja sukupuolivähemmistöjen oikeuksista.​

Myös rasismin eli syrjinnän vastustaminen​

on tärkeää RKP:lle. 
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Totuuspuolue  
 
Totuuspuolueen mielestä ​

Suomen yhteiskunta ei ole tällä hetkellä​

totuuden, oikeuden tai lain mukainen.​

Se haluaa palauttaa nämä asiat yhteiskuntaan.​

​

Puolue ajattelee, ​

että Suomi on korruptoitunut,​

eli päättäjiä voi lahjoa rahalla.​

Se haluaa lopettaa korruption.​

Sen mielestä Suomessa on liikaa ​

valtion ja kunnan virkamiehiä, 

ja virkamiehet suosivat toisiaan​

eivätkä ole tavallisen ihmisen puolella.​

Myös sananvapaus on tärkeä asia puolueelle. 

​

Totuuspuolue on myös sitä mieltä,​

että Suomen perustuslain mukaan 

Euroopan Unioni eli EU ei saa vaikuttaa Suomen asioihin.​

Suomi on lain mukaan itsenäinen kansallisvaltio,​

eli valtio, jossa asuu vain suomalaisia.​

Muut maat eivät saa vaikuttaa Suomeen.​

​

Totuuspuolueen yleisohjelmassa lukee,​

että puolue kannattaa puolueettomuutta. 

Puolue sanoo esimerkiksi,  

että se ei ajattele Venäjästä hyvää eikä pahaa.​

Se sanoo myös, ​

että on kriittinen eli arvosteleva joka suuntaan. 
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Vapauden liitto  
 
Vapauden liitolle on tärkeää, 

että Suomen kansa on vapaa 

ja kaikilla suomalaisilla on paljon vapautta.​

 

Puolueen mielestä vapautta täytyy puolustaa 

ja sitä täytyy myös lisätä.​

Puolue ajattelee, ​

että kun eri maat tekevät yhteistyötä,​

ne ovat riippuvaisia toisistaan. 

Puoleen mielestä se on huono asia. 

Vapauden liiton mielestä ​

Suomen täytyy olla ​

mahdollisimman itsenäinen ja omavarainen, 

eli Suomi ei saa olla riippuvainen muista maista. 

 

Puolue kannattaa itsenäistä kansallisvaltiota​

eli valtiota, jossa asuu vain suomalaisia.​

Puolueen mielestä päätökset täytyy tehdä siellä, 

missä päätökset vaikuttavat. 

Silloin ihmiset voivat vaikuttaa 

oman elämänsä ja alueensa asioihin. 

Puolue ajattelee, ​

että näiden asioiden avulla Suomeen saadaan​

lisää työpaikkoja, hyvinvointia, rahaa ja turvallisuutta. 

​
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Vasemmistoliitto 
 
Vasemmistoliitolle tärkeitä arvoja ovat ​

vapaus, tasa-arvo ja solidaarisuus. 

Solidaarisuus tarkoittaa, ​

että kaikki kunnioittavat toisia ihmisiä​

ja haluavat auttaa muita. ​

Vasemmistoliitto haluaa yhteiskunnan,​

joka on hyvä kaikille ihmisille ja luonnolle. 

Se haluaa käytännön tekoja,​

joilla estetään ilmastonmuutos ja luonnon tuhoutuminen. 

 

Puolue haluaa,​

että jokaisella kansalaisella on tarpeeksi rahaa.​

Jokaisen täytyy saada hyvää terveydenhoitoa​

ja kaikki palvelut, joita hän tarvitsee. 

 

Vasemmistoliiton mielestä  

on parempi lisätä rikkaiden ihmisten ja yritysten veroja​

kuin vähentää julkisia palveluja,​

joita kaikki voivat käyttää.​

Puolue haluaa vähentää köyhyyttä.​

Se haluaa myös, ​

että kaikki ihmiset ovat yhdenvertaisia.​

Ihmisen rahatilanne ei saa vaikuttaa siihen,​

millaisia mahdollisuuksia hänellä on elämässä. 
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Vihreä liitto  
 
Vihreä liitto eli vihreät haluaa,​

että ilmastonmuutos pysäytetään​

ja luontoa suojellaan. ​

Luonto ja ympäristö ovat tärkeitä vihreille.​

Puolueelle on myös tärkeää vähentää köyhyyttä​

ja lisätä ihmisten yhdenvertaisuutta.​

Kaikkia pitää kuunnella yhteiskunnassa,​

myös heikoimpia. 
​
Muita puolueelle tärkeitä asioita ovat tasa-arvo,​

seksuaali- ja sukupuolivähemmistöjen oikeudet​

ja rasismin eli syrjinnän vastustaminen.​
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